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Úvodní slovo 
VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ, SOUSEDÉ, RODÁCI A PŘÁTELÉ LIBŠTÁTU, 

v měsíci říjnu slavíme v Libštátě posvícení. S radostí Vás tímto srdečně zvu na libštátské posvícení, které se 
uskuteční v neděli 27. října 2024. Pokud vše proběhne podle plánu, začneme ve 13,30 hodin sváteční bohoslužbou v 
kostele sv. Jiří, kde oslavíme vysvěcení kostela po rozsáhlé stavební rekonstrukci, nové výmalbě a instalaci moderního 
osvětlení. 

Přibližně ve 14,45 hodin slavnostně otevřeme nový park u barokního mostu. Od 15 hodin pak v sále kulturního domu 
navážeme tradičním posvícenským posezením s harmonikářem, na kterém vystoupí pan Josef Šedivý se zpěvačkou 
paní Juditou. Připraveno pro vás bude drobné občerstvení zdarma, a vstupné, stejně jako loni, bude dobrovolné. 

Přijďte si užít nedělní Libštátské posvícení – těšíme se na vás! 

V Libštátě to žije 
SLAVNOSTNÍ POSVĚCENÍ ZVONU | NEDĚLE 22. ZÁŘÍ 2024 | FOTO P. LUBOMÍR  FEJFAR  

Zvon českých evangelických exulantů se opět rozezněl. 
V Libštátě slavnostně posvětili novou zvonici podle návrhu 
architekta a člena dejvického sboru Hanuše Härtela, která 
se stane novým domovem zvonu ulitému před 370 lety. 
Podle místního faráře Petra Hudce jde o vůbec nejstarší 
zvon v naší církvi. Ten má pozoruhodný příběh. Již 
od poloviny 17. století vyzváněl českým evangelickým 
exulantům v Sasku. Když o několik desetiletí později kostel 
zchátral natolik, že musel být zbourán, vystavěli si exulanti 
kostel nový. Zvon z původního kostela se později dostal 
do rukou Gustav-Adolf-Werk e.V., který se rozhodl zvony 
vrátit českým evangelíkům – a tak se zvon dostal 
do Libštátu. Přestože věk zvonu se už blíží čtyřem 
stovkám, zní stále skvěle! Přijďte si jeho řízný zvuk 
poslechnout i vy - třeba před nedělními bohoslužbami, 
na které bude od nynějška evangelíky svolávat.  

(zdroj: Facebook Českobratrská církev evangelická). 

https://www.facebook.com/gustav.adolf.werk?__cft__%5b0%5d=AZUNtItQhXMroERJUDHb30L10XC9NI0ykzie6bO_LVPT1R1aAMJ7HrpgY_eZyaleixCyNG6yc6PND1yd5Ric85k_HQlPjNvYXy9giFozSyVrL0P4Z5z_rfeGYrDQyoBbcCcRmrmYcKWHTlE9DPQuT0oGhCjOgWZI54TDWIM2cfp8MIXCUsqr_5X1HVLzZEkH9RG-DxprmrxtQNMYuW_xtEEH&__tn__=-%5dK-R
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V Libštátě to žije 
Slova starosty Libštátu a jeho poděkování, které 

zaznělo na opravdu podařené a nádherné akci při pří-
ležitosti posvěcení zvonu:  
Vážené dámy a pánové, milí spoluobčané, vzácní hosté, 
srdečně Vás všechny vítám u nás v Libštátě na dnešní 
slavnostní události. 
Dnešní den se zapíše do historie našeho Libštátu. 
Před dvěma lety, v roce 2022, jsme oslavili 700 let 
od první písemné zmínky o naší obci. 

V příštím roce 2025, nás čeká další významné 
jubileum – 500 let od povýšení Libštátu na městečko 
královským dekretem. 
Dnes máme jedinečnou příležitost oslavit další významný 
libštátský milník – znovu posvěcení více jak 360 let 
starého zvonu, který je součástí Libštátu již 153 let.  

Tento zvon bude neodmyslitelnou součástí Vaší, naší 
libštátské, nově postavené zvonice. 

Tato zvonice, kterou jste společnými silami vytvořili, 
je nejen nádhernou stavbou, ale i symbolem hrdosti 
a vytrvalosti Vaší církve a komunity. Je to dílo, které nás 
bude provázet po generace a připomínat nám Vaši víru, 
odhodlání a lásku k našemu městečku. 

Dnešní slavnost je oslavou nás všech. Užijme si ji 
společně a naplňme ji radostí, kterou bude tento nově 
posvěcený zvon v nové zvonici přinášet do našich srdcí 
i domovů. 

Děkuji Vám. Pavel Janata, starosta 

KONCERT MUŽSKÉ VOKÁLNÍ SKUPINY 10MEN  

SOBOTA 28. ZÁŘÍ 2024 | FOTO PAN STAROSTA 

PAVEL JANATA 
V Libštátě se nám poprvé v rámci Libštátského 

pozdního léta představila úžasná mužská vokální skupina 
10men. Kdo si udělal čas a přišel, tak nelitoval, byli 
opravdu skvělí. 

 

Informace z radnice 
RESTAURACE V KD LIBŠTÁT 

Letní sezóna v kiosku na koupališti již skončila, 
a proto jsme pro Vás znovu otevřeli “Naši, Vaši” 
restauraci v kulturním domě. Otevírací doba byla zatím 
stanovena následovně: pondělí a čtvrtek: zavřeno, úterý 
a středa: 16–21 hodin, pátek: 16–24 hodin, sobota: 16–
22 hodin a neděle: 15–21 hodin. Těšíme se na Vaši 
návštěvu! 

INFORMACE PRO ZÁJEMCE O PRONÁJEM 

UVOLNĚNÉHO OBECNÍHO BYTU 
V průběhu měsíce října bude vyhlášena výzva pro zá-

jemce o pronájem uvolněného obecního bytu, který se 
nachází ve 2. podlaží domu čp. 212 v budově Mateřské 
školy. Byt má dispozici 1KK a jeho celková plocha včetně 
příslušenství činí 36,5 m². Podrobnější informace budou 
uvedeny ve zveřejněné výzvě. 

SBĚR NEBEZPEČNÝCH SLOŽEK KOMUN. ODPADU  

SOBOTA 2. LISTOPADU 2024 | 13,35 – 13,55 HOD. 
Přijímány budou následující nebezpečné složky: 
obaly obsahující zbytky nebezpečných látek, vč. 
olejových filtrů, oleje a tuky, absorpční činidla (znečištěný 
textilní materiál), barvy, lepidla a pryskyřice, 
rozpouštědla, kyseliny, zásady (hydroxid), nepoužitá 
léčiva (léky), pesticidy (hnojiva), akumulátory, baterie, 
články a zářivky 

POZOR! Vše musí být řádně označené 
v uzavřených obalech a objemu a množství 
odpovídající provozu běžné domácnosti. 
Nebude přijímáno následující: 
Elektro, stavební odpad, vč. eternitu, azbestu, asfaltu, 
omítek, lepidel, směsí apod., nebezpečné odpady 
vznikající při podnikatelské činnosti. 
V sobotu 2. listopadu od 13,35 do 13,55 h na náměstí. 
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Informace z radnice 

INFORMACE ZE 4. JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE LIBŠTÁT V ROCE 2024 
Čtvrté jednání zastupitelstva městyse Libštát v tomto 

roce se konalo ve středu 18. září 2024 v zasedací 
místnosti radnice. Na programu bylo celkem 10 bodů. 
Kompletní zápis z tohoto jednání, kde naleznete 
detailnější informace, je jako obvykle k nahlédnutí 
na webových stránkách městyse Libštát. 

Rád bych Vám přiblížil několik zajímavých informací. 
Na základě doporučení Ministerstva vnitra ČR, odboru 
veřejné správy, dozoru a kontroly, zastupitelé po pro-
jednání zrušili bez náhrady dvě obecně závazné 
vyhlášky: č. 4/2010 o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství a č. 2/2016 o pravidlech pro pohyb 
psů na veřejných prostranstvích a o zabezpečení čistoty 
veřejných prostranství. 

V dalším důležitém bodě týkajícím se plánovaných 
a rozpracovaných investičních staveb a záměrů jsme 
projednávali postupy u těchto akcí: lávka u barokního 
mostu, dětské a workoutové hřiště Havránek, zavlažování 
fotbalového hřiště, úprava veřejného prostranství u školy 
a radnice, osázení meze u nového parkoviště u kři-
žovatky k objektu čp. 324, nové odkanalizování části 
Větrova a zokruhování vodovodního řadu, a stavební 
úpravy a přístavbu objektu čp. 324 včetně změny užívání. 

Také jsme se rozhodli, již poněkolikáté, vložit volné 
finanční prostředky městyse na termínovaný vklad u KB 
v  Semilech na tři měsíce s roční úrokovou sazbou     
3,25 %. 

 

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA LIBERECKÉHO KRAJE A DO SENÁTU PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY 
Volby do Senátu Parlamentu České republiky, do volebního obvodu 35 – Jablonec nad Nisou v Libštátě v prvním a 

druhém kole dopadli takto: 

 

 

ROZLOUČILI JSME SE 

S tichým zármutkem oznamujeme všem smutnou zprávu, že nás 
navždy opustila naše milovaná maminka, babička, prababička, sestra, 
švagrová a teta, paní Eva Tangelmayerová, rozená Hradecká. Odešla 
klidně ve středu 18. září 2024 ve věku 80 let. S drahou zesnulou jsme 
se naposledy rozloučili v pátek 27. září ve 12 hodin ve smuteční síni 

krematoria v Semilech. Kdo jste ji znali, věnujte jí prosím tichou 
vzpomínku. 
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Informace z radnice 
Volby do Zastupitelstva libereckého kraje v Libštátě dopadli takto: 

 
 
 
 

V souvislosti s konáním proběhlých voleb do Zastupitelstva 
Libereckého kraje sdělujeme, že byly u Krajského soudu 
v Ústí nad Labem – pobočka v Liberci podány návrhy 
na soudní přezkum výsledků voleb.  O podaných návrzích 
krajský soudu rozhodne usnesením, a to do 20 dnů poté, 
kdy návrh došel soudu. Zatím tedy nedochází k ukončení 
činnosti OVK. 

Na závěr tohoto příspěvku bych rád poděkoval volební 
komisi. Nakonec se nám podařilo sestavit komisi v úplně 
novém složení, a vedli si opravdu skvěle. Ještě jednou jim 
za to velmi pěkně děkuji. Zároveň bych rád poděkoval paní 
Věrce Kobrlové za skvělé občerstvení, které pro členy 
volební komise jako vždy připravila. 

Byl bych velmi rád, kdybychom s těmito členy komise 
mohli počítat i v budoucnu. Také děkuji rodině Korandových 
a paní Divišové za přípravu volebních lístků do obálek, 
a paní Lence Novotkové za roznos volebních lístků 
do vašich poštovních schránek. 

 
Výsledky voleb naleznete podrobně na webových stránkách www.volby.cz. Dne 24. 9. 2024 byly výsledky voleb 
zveřejněny Sdělením Státní volební komise č. 276/2024 Sb. 

V úctě k Vám Váš Pavel Janata | starosta 

Historie a současnost 

ČP. 69 
 Nové v r. 1700 postavil Zajíc Kristián. Při sčítání roku 

1910 je zde zapsáno 1 rodin  5 osob. Při sčítání roku 1921 
je zde zapsáno rodin: 1, osob: 4. Roku 1928 přistavěl 
Čeněk Nýdrle stodolu a kolnu, obytná část byla dřevěná. 
14.XII. 1970 povoleno zbourání starého domku. Čeněk 
mladší přestavěl, zděný dům kolaudován 14.XI. 1974. 
Po smrti Čeňka ve 2009 to má dcera Kušnieriková Božena. 
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Škola v Libštátě 
ZÁŘÍ NA NAŠÍ ŠKOLE

Ani jsme se nenadáli a bylo tu 
opět září. V pondělí 2. 9. jsme se 
sešli před dveřmi naší školy 
v Libštátě. Jako každý rok jsme 
zahájili školní rok všichni společně 
a pak jsme se rozešli do svých tříd, 
kde se žáci přivítali se svými třídními 
učiteli a spolužáky. Zahájení 
školního roku ukončily již tradičně 
bramboráky od pana Bodnára.  

Velký den zažívali naši prvňáčci, 
kterých do našich lavic usedlo 
celkem 18. První týden ale zažili 
velké dobrodružství také žáci 
z šestých tříd. Ti se vydali se se 
svými třídními učitelkami na adap-
tační kurz do Strážného u Vrchlabí. 
Absolvovali tam tři dny plné her, 
poznávání a seznamování se svými 
novými parťáky.  

Září je obvykle ve všech 
předmětech opakovací – trénujeme 
s žáky látku loňského roku, kterou 
možná přes prázdniny trochu 
zapomněli. Vedle toho pro ně ale už 
chystáme mnoho zajímavých 
exkurzí, projektových dní a preven-
tivních programů.  

Sedmáci se v první polovině září 
setkali s žáky naší partnerské školy 
v Ortrandu. Tentokrát shledání 
proběhlo „na půli cesty“, a to 
v Liberci. Žáci sedmé třídy odjeli již 
dopoledne, aby mohli ještě čas 
strávit v naučném centru IQLANDIA. 
Odpoledne se potom sešli se svými 
vrstevníky ve veseckém FotbalGolf 
parku. Rozdělili se do smíšených 
skupin a pomocí svých jazykových 

znalostí společně komunikovali 
a procházeli společně všechny 
jamky. Domníváme se, že se setkání 
vydařilo, děti navázaly nová 
přátelství a na další shledání 
(tentokrát v Drážďanech) se mohou 
těšit již v prosinci žáci deváté třídy.  

Do výuky českého jazyka jsme 
v šesté třídě zařadili hned na úvod 
návštěvu obecní knihovny. Šesťáci 
se od paní knihovnice dozvěděli, jak 
knihovna funguje, co si zde mohou 
půjčit a další užitečné informace. 
Poté už se mohli vrhnout do výběru 
knihy, která je zaujala, a s tou jsme 
poté pracovali v rámci čtenářské 
lekce. Považujeme tuto spolupráci 
za velmi přínosnou, jelikož již během 
minulých let tato návštěva přivedla 
do knihovny několik nových čtenářů.  

Třídy prvního stupně na konci 
září navštívila Danka Šárková, jež je 
autorkou knih Alenka a Krakonoš. 
Pro žáky měla připravený pěkný 
program, ve kterém přiblížila dětem 
obsah svých knih. Na konci si děti 
mohly i některou z nich koupit 
i s věnováním.  

Na závěr se ohlédněme za ná-
ročnou cestou našich žáků, která 
družstvo mladších žáků dovedla 
v dopravní soutěži až do evropského 
kola v Paříži. Vše začalo vítězstvím 
obou našich družstev – mladší žáci 
(Natálie Chuchlíková, Denisa 
Kobrlová, Tomáš Jerie a Matěj 
Mazánek), starší žáci (Laura Hrubá, 
Tereza Srncová, Jiří Janata 
a Drahoslav Věrný) – v okresním ko-

le, které se konalo 
23. 5. 2024 v Koš-
ťálově. Poté zopako-
vala obě družstva 
svůj úspěch 
i v krajském kole 5. 
6. 2024 v České 
Lípě, a tak se 
všichni probojovali 
do republikového 
kola, které se konalo 
18. – 20. 6. 2024 
v Hradci Králové. 

Před závěrečnými disciplínami bylo 
družstvo mladších žáků na 3. místě 
a družstvo starších žáků na 2. místě. 
Nakonec si výsledná umístění 
prohodili a starší žáci obsadili krásné 
3. místo a družstvo mladších žáků 
skončilo na skvělém 2. místě 
a postoupili do evropského kola, 
které se letos konalo ve dnech 19. – 
22. 9. 2024 v Paříži.  
Této cestě předcházely další hodiny 
příprav a tréninků, ať na čtyřdenním 
soustředění o prázdninách v Nym-
burce, či pod vedením paní učitelky 
Mejsnarové nebo za pomoci svých 
rodičů. Všem, včetně vedení DDH 
Košťálov, patří obrovské díky 
za pomoc a podporu, která vedla 
k tomuto obrovskému úspěchu. 
Naši žáci bojovali, jak nejlépe 
dovedli. Po náročné cestě přišlo 
celodenní klání cyklistů ze 17 zemí. 
Čtyřčlenná družstva absolvovala dvě 
jízdy zručnosti, dopravní testy, 
skupinovou aktivitu a labyrint. 
Nejlépe si vedli v jízdě zručnosti, 
nejvíce je potrápil labyrint:) Jsou ale 
skvělá parta a myslím, že si to i přes 
malé chybky skvěle užili. Obsadili 
totiž překrásné 6. místo z 18 
zúčastněných družstev. Moc jim 
děkujeme za reprezentaci naší školy 
a vlastně i naší republiky 
v evropském kole Dopravní soutěže 
ETEC a ještě jednou jim gratulujeme 
k tomuto nádhernému umístění. 
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Sportovní rubrika 
ŠKOLÁCI Z LIBŠTÁTU BODOVALI V EVROPSKÉM FINÁLE CYKLISTICKÉ SOUTĚŽE

V kvalitních výkonech v dopravní 
cyklistické soutěži na evropské 
úrovni pokračuje Česká republika, 
potažmo i Liberecký kraj. I letos 
dosáhla dalšího velkého úspěchu 
– na evropském finále 
klání mladých cyklistů obhájila 
bronzové medaile a zařadila se tak 
mezi nejúspěšnější evropské státy 
v oblasti dopravní výchovy. 

Sedmatřicátý ročník evropského 
finále soutěže ETEC neboli 
European Traffic Education Contest 
se konal 19. a 20.  září v Paříži. 
Soutěž se tradičně konala pod zá-
štitou Mezinárodní automobilové 
federace FIA. 

České týmy získaly 3. a 6. 
místo na evropském finále 

Finále se tento rok zúčastnilo 
celkem 18 cyklistických smíšených 
družstev z celé Evropy. Českou 
republiku reprezentovala dvě 
nejúspěšnější družstva z letošního 
celostátního finále Dopravní soutěže 

mladých cyklistů – vítězné družstvo 
základní školy J. Žižky z Trocnova 
z Čáslavi ze Středočeského kraje 
startující za Ústřední automotoklub 
a družstvo Masarykovy základní 
školy Libštát z Libereckého kraje 
startující za Autoklub České 
republiky. Družstvo z Čáslavi získalo 
na evropském finále bronz a družs-
tvo z Libštátu šesté místo. Celkově 
touto postupovou soutěží projde 
každoročně v Česku přibližně tři 
a půl tisíce dětí. 

Na území Libereckého kraje se 
celkem do soutěže na ve škol-
ním roce 2023/2024 zapojilo 259 
žáků ze 40 základních škol, tedy 
zhruba dvacet základních škol. 

Evropské finále zahrnovalo 
celkem tři dovednostní praktické 
disciplíny – dvě jízdy zručnosti 
a individuální praktickou disciplínu 
zvanou Labyrint.  Tento časově 
limitovaný průjezd dopravním 
hřištěm s dopravním značením 
a překážkami většinou rozhoduje 
o úspěchu soutěžících. Teoretické 
znalosti soutěžících prověřil test 
z pravidel silničního provozu, úkol 
spočívající ve skládání puzzle 
do tvaru dopravních značek nebo 
výběr předmětů potřebných pro bez-
pečnou cyklo jízdu každého cyklisty. 
Soutěž oživila kreativní týmová 
disciplína ve vytváření a zdobení 
obrázků s cyklistickou tematikou. 

Čeští reprezentanti byli připraveni 
z nymburského sportovního 
kempu  

Obě družstva byla na soutěž 
připravena po teoretické i praktické 
stránce.  Všechny děti včetně jejich 
pedagogů a trenérů se na konci 
srpna zúčastnily týdenního 
přípravného soustředění ve sportov-
ním centru Nymburk, kde pod ve-
dením zkušeného lektorského týmu 
pilovaly technické dovednostní 
disciplíny i teoretickou přípravu 
z oblasti bezpečnosti silničního 
provozu. 

„Dopravní výchovu Liberecký kraj 
dlouhodobě systematicky podporuje. 
Za uplynulých sedm let jsme 
na  činnost v rámci BESIPu přispěli 
bezmála třiceti miliony korun,“ 
prohlásil Jan Sviták, sta-tutární 
náměstek hejtmana pro resort 
dopravy. „Smluvně vázané a roz-
počtem kryté jsou tři oblasti. První je 
náklady na zajištění koordinátora 
BESIPu, které na letošek činí 462 
tisíc korun. Druhou je podpora 
dopravní výchovy na dětských 
dopravních hřištích dopravních 
hřištích a třetí oblastí je doprava 
žáků 4. tříd základních škol na výuku 
dopravní výchovy na dětských 
dopravních hřištích na základě 
smluv uzavřených na dobu neurčitou 
s dopravci.“ 

(zdroj: odborný zaměstnanec 
Libereckého kraje pan Jan 

Mikulička) 
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Sportovní rubrika 

FOTBAL
Dorost- Okresní přebor dorostu U18 TU-JI-SE. 
Železnice/Lužany - Košťálov/Libštát/Nová Ves 0-3 (0-2).  
Hráno v Železnici 29. 9. 2024 od 12,30 hodin. Střelci 
branek: Šalda Luboš 1x, Jakubičko Tomáš 1x, Zikmund 
David 1x.   
Košťálov/Libštát/Nová Ves - Vítězná/Hostinné 7-0 (4-0).  
Hráno v Libštátě 28. 9. 2024 od 10 hodin. Střelci branek: 
Ondřej Sedlák 1x, Viktor Buček 2x, Petr Bubeník 2x, 
Michal Fiala 1x, Jan Hofman 1x.  
TJ Jiskra Libštát – SportFotbal 8. liga muži 
TJ Sokol Zálesní Lhota - 14-1 (6-0). Hráno v Libštátě 22. 
9. 2024 od 16 hodin.  
Historické vysoké vítězství  Libštátských fotbalistů - 14 
branek. Střelci branek: Pavel Janata 4x, Tomáš Tulach 1x, 
Tomáš Lukeš 3x, David Preissler 3x, Karel Janata 1x, 
Dominik Jiříček 2x. (Podklady a fotografie pan L. Fejfar) 

Zprávy z Ranče u jezevčíka 
V pátek 23. srpna se sešli v tamním salonu muzikanti - 

kamarádi Pepy Trunečka na 10. Krakošově pozdním 
odpoledni. Zavzpomínali na výborného člověka 
a muzikanta a zahráli si na dvě kytary, banjo, mandolínu, 
housle, basu, flétnu a na foukací i tahací harmoniky, a to 
hlavně pro pomocníky na zítřejším koncertu. 

V sobotu 24. srpna ve 14 hodin bylo vše připraveno na 
příjezd Vojty Nedvěda se skupinou Tie Break. Po 16. 
hodině / čekalo se na příjezd vlaků / náš konferenciér 
představil Vojtu-syna Františka Nedvěda. „Na břehu řeky 
Sázavy je tichý klidný kraj, na břehu řeky modravý tam 
osadu prej maj...“ Po osadní hymně zazněly známé i méně 
známé písně. Nedvědí publikum je různého, spíše staršího 
věku, ale stejné podstaty: rádo si zpívá o přírodě, 
o přátelství, čisté vodě, slunci, o lásce a dobru. A poslední 
– na přání „Igelit“– s trochou sentimentu a nadsázky– teď 
pláčou i muži. 

Následující Kalumeti pokračovali v podobném duchu. 
Pocit vzájemné pospolitosti visel ve vzduchu. Do tmy zářil 
oheň, dohasínal oheň zpod bramboráků a klobás, světlo 
probleskovalo nad posledními dobrotami… 

A vše podmalováno hudbou ke zpěvu, poslechu i tanci. 
...je skoro jedenáct večer...lidé odcházejí, děti zalézají 

do stanů, ale do ohně se dál přikládá a okolo je věru dobrá 
nálada…V neděli se dělá. A hodně. A všichni hodní 
přítomní. Oheň ještě doutná. 

A teď trochu statistiky:  
Návštěvnost:  
282 dospělých                             1. Libštát   80 / 20 dětí 
14 dospělých až na 2.koncert      2. Lomnice      38 
43 dětí                                          3.- 4. Semily         25 
--------------------------------------            Kolín             
399 posluchačů                            5. Košťálov     17 
8 muzikantů                                  6. Jilemnice     16 
1 zvukař                                        7. Stará Paka    10 
------------------------------------------------------------------------------ 
348 lidí  / nejpřesnější tip 350- Jan Šefara ze Smidar/ 
Vzdálenější účastníci:  
Havlíčkův Brod, Chocerady, Chvaletice, Kamenička 
u Jihlavy, Kladno, Litoměřice, Lysá nad Labem, Mladá 
Boleslav, Nechanice, Úpice, Trebišov aj. 
Poděkování:  
městys Libštát 
pomocníci z Kolína, Semil, Hradce Králové 
kuchařky a pekařky z Libštátu, Košťálova, Bělé, Kundratic, 
ze Semil, z Kolína 
Sponzoři:  
pořadatelé, čtyři rodiny, městys Libštát 

Slovo na závěr: zajímala by nás tzv. zpětná vazba- 
např. co se vám líbilo či nelíbilo letos či v minulosti, 
nápady, návrhy, rady, připomínky... 
Příští rok k nám doputují Poutníci. 

Ahoj!  
Vladislava Bodnárová 
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Slovo jáhna 
LIBŠTÁTSKÉ NALADĚNÍ 

Tak máme v Libštátě další zvon. Málokdy si uvědomím, 
že i zvony mají své tóny. Obvykle je vnímám jenom jako 
kovové tlučení, které oznamuje nějakou událost. Dokonce 
vím, že jsou mezi námi i lidé, kteří zvonění zvonů nesnáší. 
Chci se ale vrátit k těm tónům. Když je na věži či zvonici 
více než jeden zvon, musí se vybrat akord, ve kterém 
budou zvony znít. Nepůsobilo by dobře, kdyby zněly 
rozladěně. Kdysi jsem byl ve Švýcarsku v oblasti Sankt 
Gallen, v kopcovité oblasti plné klášterů a kostelů. 
Doléhající zvonění zvonů dodávalo krajině až pohádkový 
ráz. Dobrý skladatel umí pracovat s tóny a pokud má dost 
nástrojů, vytvoří tu správnou atmosféru. Tím rozhodujícím 
nástrojem, který vytváří atmosféru, jsme my lidé. 
Dokážeme dotvořit skladbu tak, aby byla plná energie, 
života, zároveň tajemství a jistého tvůrčího napětí, které 
vyvolává touhu dobře žít. Můžeme žít i rozladěně, ale to 
není pro člověka přirozené. Zvony skutečně patří do našich 
životů, do orchestru, kterým rozezníváme svět po celá 
staletí. Buďme rádi, že je máme. Pro zajímavost uvádím naladění zvonů v chrámu sv. Jiří – B, A, Cis. Nyní nám přibyl 
zvon na zvonici s tónem Fis. Zní skutečně zajímavě, zkusme i my být naladěni a znít do světa něco tvůrčího, krásného 
až pohádkového. 

Pavel Šimůnek, libštátský jáhen 

To je naše obec – citace z knihy 
AKČNÍ PROGRAMOVÝ PLÁN MNV NA LÉTA 1960 – 1964 (POKRAČOVÁNÍ)

4/. Na úseku místního 
hospodářství.  

Na tomto úseku, který u nás úzce 
prolíná s výstavbou a zvelebením 
obce v akci "Z", dobudujeme 
koupaliště a provedeme úpravu 
terénu a sportovního střediska. Toto 
dokončení bude provedeno za po-
mocí našich občanů v létech 1960-
1962, s konečnou úpravou a vy-
sázením okrasných keřů, jakož 
i potřebným oplocením. V létech 
1960-1963 bude provedeno 
dokončení elektrizace končin v naší 
obci a to Černé moře a Bryndov 
U nově budované samoobsluhy 
provedeme vydláždění kostkami. 
Aby vzhled náměstí se zlepšil, bude 
provedena výsadba okrasných keřů 
a květin. Toto bude též provedeno 
u naší zastávky. dále bude v létech 
1960-1961 postavena nová lávka 
na Malou stranu. Ještě v letošním 
roce opravíme mosty celkovým 
nákladem 20.000.- Kčs V létech 
1961-1964 vybudujeme alespoň dva 
mosty betonové na místě stávajících 

dřevěných. Soustavně bude 
prováděna úprava cest a to tak, aby 
odpovídala zvýšenému provozu 
traktorů a hospodářských strojů. 
V roce 1961 máme v plánu započíti 
s adaptací kulturního střediska se 
stálým jevištěm a to tak, aby bylo 
dokončeno nejdéle do roku 1964. 
V roce 1964 bude provedena střední 
oprava vozovky v průtahu na obec 
Bělou. Dále máme v úmyslu rozšířit 
veřejné osvětlení v části obydlené 
směrem k domu čp.113 a v Kotli, 
jakož i na Kavkazko. Dále pak 
rozšířit veřejný rozhlas o elektri-
zované Kavkazko.  

5/. Na úseku školství a kultury.  
Vybudovat adaptací mateřskou 

školu v létech 1961-1964 Potřeba 
i činnost školy bude periodicky 
sledována radou MNV i komisí 
a případné nedostatky budou dle 
možnosti ihned řešeny. Redakční 
kroužek MR bude doplňován novými 
členy, aby skýtal záruku dobré 
činnosti. Každý člen MNV se stane 
pomocníkem kronikáře a dle svých 

možností pomůže v jeho odpovědné 
práci.Radou MNV bude pravidelně 
probírána činnost místní lidové 
knihovny, která bude neustále 
doplňována knihami nových autorů. 

6/. Na úseku zdravotním 
a sociálním.  

Bude věnována veškerá péče 
a pomoc místní skupině ČSČK, která 
vykazuje velmi dobré výsledky 
ve  své práci a je pro nás zárukou 
péče o zdraví našich občanů. 
Budeme se snažit o zajištění 
výstavby kanalizační sítě podle 
provedených projektů a to v létech 
1961-1964. Budeme dbát o ne-
závadnost vody jak v místním tak 
i skupinovém vodovodu. 

7/. Na úseku investic.  
Bude dbáno toho, aby bylo 

provedeno napojení pramenu 
v Pohoří / což se v současné době 
provádí / a tím bylo zajištěno 
dostatečné zásobování vody do sku-
pinového vodovodu Košťálov-
Libštát, neboť v údobí letních měsíců 
trpí obě obce velkým nedostatkem...
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To je naše obec – citace z knihy 
vody, jejíž spotřeba se ještě zvýší 

výstavbou nových provozoven JZD. 
Budeme dbát o provedení rozšíření 
sítě místní kanalizace a její gene-
rální opravu. Bude nutno zajistit 
provedení regulace tzv. Farského 
potoka v délce l km a to v létech 
1961-1963. Provést regulaci Olešky 
v úseku od splavu vedle koupaliště 

v délce l km v letech 1962-1964. 
Na úseku vyřešení bytového 
problému budeme se snažit o za-
jištění alespoň částečně nové bytové 
výstavby a to ať podnikové či státní 
a to do konce roku 1964. Aby mohly 
být úkoly akčního programového 
plánu úspěšně plněny, vyžaduje to 
dobrou organizační a politickou práci 

celého národního výboru a jeho 
komisí, za úzké spolupráce a aktivní 
pomoci všech složek NF a celé naší 
veřejnosti. Věříme, že naše 
občanská veřejnost nám v naší práci 
a snah na zvelebení naší obce 
v novém volebním období dle svých 
sil pomůže, aby naše snaha mohla 
být úspěšně realizována. 

NÁVRH VOLEBNÍHO PROGRAMU MNV V LIBŠTÁTĚ NA LÉTA 1968 - 1972.
Hesla volební kampaně: 

Za nejširší účast lidu na správě 
státu. Za rozvoj našich obcí a měst, 
za jednotu a sílu socialistické vlasti. 

1/. Úsek plánovitého rozvoje a 
upevnění ekonomiky.  
Podporovat vznik nových zdrojů 
příjmů pro MNV využitím místních 
zdrojů surovin, případně služeb / po-
hostinství /. Zabezpečovat sdružení 
finančních prostředků k řešení zá-
kladních potřeb v místě. Nerozp-
tylovat prostředky fondu rozvoje 
a rezerv na náhodné akce 
a soustřeďovat je na řešení zá-
kladních problémů v obci. Vytvářet 
dostatečné rezervy pro případné 
výdajové výkyvy mezi jednotlivými 
léty. 

2/. Úsek služeb.  
Podporovat rozvoj základních 

služeb na vesnici formou sběren pro 
podniky místního průmyslu a komu-
nálních služeb a dalším za-
čleňováním pracovníků ve druhém 
zaměstnání do služeb MNV. 

3/. Na úseku obchodu a služeb 
obchodu.  

V úzké spolupráci s obchodními 
organizacemi zabezpečovat po-
žadavky spotřebitelů na kvalitu 

pekařských výrobků, mastných 
a mlékárenských výrobků. Roz-
šiřovat lůžkovou kapacitu rekons-
trukcí půdního prostoru v Kulturním 
domě. 

4/. Na úseku zemědělství.  
Trvale se zabývat hospodařením 

na půdě / zvyšováním hektarového 
výnosu / a s půdou. 

Ve spolupráci MNV, JZD a ZDŠ 
vytvářet podmínky pro stabilizaci 
pracovních sil v zemědělství / 
bydlení, společenské vyžití /. 

5/. Na úseku výchovy, vzdělání 
a kultury.  
V roce 1968 zajistit opravu střechy 
kina v hodnotě 5.000.- Kčs. 
V roce 1969 kino - výměna oken 
a septik v hodnotě 20.000.- Kčs. 
V roce 1970 kino- vybudování 
sociálního zařízení a venkovské 
omítky v hodnotě 20.000.- Kčs. 
V roce 1969 opravy budovy MNV 
v hodnotě 30.000.- Kčs. 
V roce 1970 opravy budovy ZDŠ 
v hodnotě 15.000.- Kčs. 
V roce 1968 podlaha v mateřské 
škole v hodnotě 5.000.- Kčs. 
V roce 1968 oprava venkovních 
schodů k tělocvičně ZDŠ v hodnotě 
5.000.- Kčs. 

V roce 1968 zajistit opravu střechy 
Kulturního domu nad starým sálem. 

Prostřednictvím školské a kulturní 
komise zabezpečit, aby Sdružení 
rodičů a přátel školy lépe plnilo své 
poslání, především při řešení 
výchovných problémů V součinnosti 
MNV, ZDŠ a ČSM zabezpečit nové 
formy činnosti pionýrské organizace. 
Vyhledávat pro pionýrské skupiny 
a oddíly vedoucí z řad dospělých 
osob s dobrým poměrem k mládeži 
a dostatkem zkušeností. Mimo-
řádnou pozornost věnovat ateistické 
výchově a propagandě v naší obci. 

6/. Na úseku sociální péče.  
Řešit další zvyšování nízkých 

důchodů dle pokynů ONV. Věnovat 
maximální pozornost sociálnímu 
zabezpečení rolníků a vyrovnání 
jejich důchodů s ostatními za-
městnanci. 

7/. Úsek komunikací.  
Při údržbě místních komunikací 

důsledně vycházet z pasportizace 
místních komunikací. Vyžádat si 
odbornou pomoc i strojní park na 
úpravu povrchu / asfalt / od nově 
zřízených služeb ONV / silnice 
Libštát - Svojek /. 

MÁ VZNIKNOUT NOVÉ MĚSTO. 
V lednu 1960 přijal ÚV KSČ 

usnesení o přestavbě územní 
organizace státu, ve kterém se také 
hovořilo o slučování obcí a Jedno-
tných zemědělských družstev. 
Zdůrazňovalo se v něm, že jakýkoliv 
administrativní nátlak by tu mohl 
natropit mnoho zla a že sloučení 
obcí a JZD musí být dobrovolným 
činem těch, kterých se to týká, to je 

občanů a družstevníků. Slučování 
má sloužit dalšímu rozvoji výroby 
a výstavbě obcí. Na semilsku došlo k 
sloučení některých obcí, některá 
sloučení se připravovala. K nim 
patřila i naše obec s Košťálovem. 
Bez předběžného zainteresování a 
informování veřejnosti a při 
lhostejnosti funkcionářů daly okresní 
orgány vypracovat roku 1963 

směrný územní plán pro obec 
"Košťálov-Libštát" a současně 
směrnice pro realizaci navrženého 
řešení jako podklad pro sloučení 
obou obcí, čímž by vzniklo na okrese 
nové město. Nebudu se zabývat 
situací v obou obcích ani významem 
předpokládaného sloučení, jen chci 
tady uvést údaje z některých 
materiálů, který je dosud k dispozici 
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To je naše obec – citace z knihy 
a pro historii zaznamenat, co by 

připravované dokumenty pro Libštát 
znamenaly. Je jisté, že k realizaci při 
dnešní ekonomické situaci státu 
v dohledné době nedojde, nehledě 
k tomu, že uvedené usnesení bude 
třeba i změnit. Všechny dokumenty 
vypracoval Stavoprojekt - Krajský 
ústav projektový - Hradec Králové 
na základě politicko-hospodářských 
a technických zásad z března 1961. 
Výhledový plán stanoví počet 
obyvatel 2900. Náklady na technické 
vybavení a jiné investice u obou obcí 
budou značné. Proto je třeba 
investice soustředit do jedné obce 
a tou má být Koštálov.. Až se 
vyčerpají možnosti v Košťálově 
dojde na rezervy v Libštátě. 
V Libštátě se má udržovat dnešní 
počet obyvatel nebo má i klesnout. 
Nový administrativní a kulturní střed 
sloučených obcí se umístí v Koš-
ťálově pod lesní park. Tam by byl 
kulturní dům, ubytovna, restaurace, 
lázně, obchodní středisko, pošta, 
kino, komunální služby, veřejná 
bezpečnost, shromažďovací ná-
městí, peněžní ústav aj. Druhé 
uvažované místo nad Kolorou 09 je 
cennější pro bytovou výstavbu. 
Poněkud svažitá poloha by nedávala 
v sousedství továrního objektu 
a kravína možnost vytvořit 

architektonicky vhodný celek. Při 
všech úpravách se předpokládá 
regulace Olešky, terénní úpravy 
a přeložky komunikací. Při přestavbě 
stávajícího zastavění se doporučuje 
zbořit nebo přemístit stavení čp.4, 
jinak všechny památné objekty se 
zachovají V Libštátě by zůstala 
pošta, kino jen pro promítání filmů 
k přednáškám / v nynějším kulturním 
domě /, obvodní zdravotní středisko, 
požární zbrojnice, postavila by se 
budova pro mateřskou školu a jesle / 
náklad přes milion Kčs /, nynější 
Základní devítiletá škola by byla 
pro obce Libštát, Bělou a Svojek. 
Zůstaly by tu dva hostince, při čemž 
Na hranicích by byl sanován. Hřbitov 
by se ponechal u evangelického 
kostela, u katolického se zrušil 
a vybudoval společný pro obě obce 
u silnice na Lomnici n./Pop. o roz-
loze 12.000 m čtverečních. Zruší se 
benzínová stanice. Na volné 
devastované plochy za cihelnou by 
se umístila sběrna surovin, stavební 
dvůr. různé opravářské dílny a za-
vážely by se tam odpadky z nové 
obce. Z prodejen by v Libštátě 
zůstala samoobsluha potravin, 
zeleniny a mléka, prodejna masa 
a drobného průmyslového zboží. 
Hračky, knihy, textil a obuv by se 
soustředily do Košťálova. Silnice 

od Košťálova by byla přeložena 
na novou trasu obcházející náměstí 
a vracející se na původní trasu. 
Křížení trati mezi Libštátem a Bělou 
bude upraveno mimoúrovňově 
náklad asi l,500.000.-Kčs, takže 
odpadne úrovňový přejezd. Do Svoj-
ku by byla postavena vozovka v tra-
se dnešní zpevněné polní cesty. 
Oleška by se regulovala v prostoru 
koupaliště. V závodě Kolora 09 by 
byla kotelna použita jako společný 
zdroj tepla i pro závod Kolora 07, 
veřejné i soukromé budovy. 
Dodávka tepla pro vytápění bytů 
a veřejných budov se odhaduje asi 
na 3-4 miliony kcal/hod. K zajištění 
čistoty ovzduší by byla nově 
rekonstruovaná kotelna opatřena 
odlučovači popílku. Náklad na re-
konstrukci kotelny a teplovodní kanál 
k novému středu obce se odhaduje 
na 2,000.000.- Kčs. 

Rozptýlená výstavba po celém 
katastru je určena k dožití. 
Individuální výstavba by se povolo-
vala jen v soustředěných místech dle 
návrhu. Dokončila by se zástavba 
u zastávky ČSD a přešlo by se 
na louku nad Kolorou 09. Hlavní 
kravín JZD izolovat, rozptýlené stáje 
likvidovat. Realizace stavby se 
odhaduje na 10-15 let. 

Ladislav Lukáš 

Pozvánka na dobročinný bazar 
Farní sbor ČCE v Libštátě Vás všechny zve na 

PODZIMNÍ  DOBROČINNÝ  BAZAR 

KDE:  Sál Kulturního domu v Libštátě 
KDY: ÚTERÝ 5. 11. 2024 10 –18 h. 

STŘEDA 6. 11. 2024    10 – 18 h. 
ČTVRTEK 7. 11. 2024 10 – 18 h. 

PÁTEK 8. 11. 2024  9 – 13 h. 
Nabízíme oblečení dětské, dámské, pánské, obuv, sportovní vybavení, hračky, domácí potřeby aj. 

* příznivé ceny * přijďte si vybrat a pozvěte své přátelé a známé 
Pokud chcete do bazaru zdarma něco věnovat a uvolnit si přeplněné skříně a máte ještě zachovalé věci, které by mohly 
někomu posloužit, můžete je přinést do KD Libštát nejlépe v pondělí 4. 11. 2024 od 9 do 15 h. nebo v úterý 5. 11. 2024 
od 10 do 18 h. nebo před tímto datem na faru po předchozí domluvě (tel. A. Hudcová 607622358 nebo Křížovi či 
Kotasovi). Jde i o spotřební zboží, nejen o oblečení a boty. Věci musí být čisté a funkční. Neprodané věci ještě poslouží 
dál, odváží si je Diakonie Broumov, která s nimi naloží dle aktuální potřeby.  

Výtěžek z letošního podzimního bazaru bude věnován na dva účely. Jako už po několik let posíláme část výtěžku na 
střední zemědělskou školu v Kongu. 

Druhým účelem je pomoc postiženým povodněmi.                                                                                     A. Hudcová 



   strana č. 12 

Vývěska 

Libštátský zpravodaj – měsíčník územního samosprávného celku. Vydává městys Libštát, Libštát 198, 512 03 Libštát, 
IČO 00275891, internetové stránky www.libstat.info, registrace – ev.č. MK ČR E 14458. Distribuce zdarma. Uzávěrka 
příštího čísla bude 31.10.2024 Příspěvky odevzdávejte na radnici městyse Libštát nebo na referent@libstat.eu. 

mailto:referent@libstat.eu

